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В статье исследуется феномен «конституционной кассации» в трансформации отечественного конституционного 
судопроизводства. Под «конституционной кассацией» понимается оценка Конституционным Судом Российской 
Федерации правильности истолкования законов и иных правовых актов в их конституционно-правовом смысле 
при разрешении конкретных дел, без признания неконституционными самих законов. Автор констатирует, что 
Конституционный Суд Российской Федерации, преследуя конституционно значимые цели по охране верховенства 
Конституции Российской Федерации, обеспечению правосудием прав и свобод личности, вынужден все чаще 
прибегать к «конституционной кассации». Конституционная кассация рассматривается автором как компромисс 
позиций федерального законодателя и автора конституционной жалобы. 
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The article explores the phenomenon of ‘constitutional cassation’ in the transformation of domestic constitutional 
proceedings. By ‘constitutional cassation’ is meant the assessment by the Constitutional Court of the Russian Federation of the 
correct interpretation of laws and other legal acts in their constitutional sense in resolving specifi c cases, without recognizing 
the laws themselves as unconstitutional. The author notes that the Constitutional Court of the Russian Federation, pursuing 
constitutionally signifi cant goals to protect the supremacy of the Constitution of the Russian Federation, to ensure justice of 
individual rights and freedoms, is increasingly forced to resort to ‘constitutional cassation’. The constitutional cassation is 
considered by the author as a compromise of the positions of the federal legislator and the author of the constitutional appeal.
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